
BRIEF OVER HOOP
Door: bisschop Van den Hende en pater Steenvoorde OP
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In een ontmoeting van bisschop Van den Hende en pater Richard Steenvoorde OP (diocesane studentenparochie  
H. Catharina van Alexandrië) kwam het idee op om in het Heilig Jaar in gesprek te gaan met jongeren over het thema hoop. 
Het materiaal dat werd ontwikkeld voor jongeren, kan jong én oud inspireren. Op bisdomrotterdam.nl is het hele pakket  
te downloaden met een handleiding voor een luistergesprek, bijbelteksten en deze brief over hoop.

In 2025 viert de Kerk in de hele wereld 
een Heilig Jaar met als thema “Pelgrims 
van hoop”. In ons leven hebben we 
allemaal hoop nodig. Hoop geeft kracht 
in moeilijke tijden en moedigt ons aan 
om door te gaan. Voor christenen is hoop 
echter meer dan optimisme of een vaag 
vertrouwen dat alles wel goed komt. 
Hoop is een gave van God, geworteld in 
ons geloof in Jezus Christus.

In de brieven Spe Salvi (2007) van 
paus Benedictus XVI en Spes non 
confundit (2024) van paus Franciscus 
ontdekken we hoe hoop ons leven kan 
verrijken en verdiepen. Hieronder 
vatten we de twee brieven kort samen. 
Wij nodigen jullie uit om in jullie eigen 
gemeenschappen en vriendenkringen 
over deze thema’s in gesprek te gaan. 

DE KERN VAN HOOP:  
GODS BELOFTE EN EEUWIG LEVEN
Hoop is niet alleen een verlangen naar 
geluk of succes in het hier en nu. Het 
is de diepe zekerheid dat ons leven 
niet eindigt met de dood, maar dat we 
bestemd zijn voor een eeuwig leven 
bij God. Deze hoop is gebouwd op de 
belofte dat we uiteindelijk in Gods 
liefdevolle aanwezigheid mogen leven, 

dat we uitzien naar een toekomst die 
verder gaat dan wat we nu kennen. 
Dit eeuwige perspectief helpt ons om 
het leven op een nieuwe manier te 
zien. Wat wij nu meemaken is niet het 
einde - er is een groter plan waarin 
we uiteindelijk worden opgenomen in 
Gods liefde. Als je vragen hebt over de 
zin en richting in je leven, wil deze hoop 
een anker zijn en betekenis geven.

HOOP IN ACTIE:  
SOCIALE BETROKKENHEID  
EN SOLIDARITEIT
Tegelijkertijd is hoop niet passief. Het is 
een kracht die ons aanzet tot actie en die 
ons uitnodigt om ons in te zetten voor een 
betere wereld. Hoop inspireert ons om 
ons geloof zichtbaar te maken door ons  
in te zetten voor rechtvaardigheid, vrede, 
en zorg voor de schepping. Het moedigt 
ons aan om met liefde en toewijding om 
te zien naar de mensen om ons heen, 
vooral naar wie het moeilijk heeft.  
Door hoop te putten uit ons geloof, 
kunnen we samen werken aan een wereld 
waarin iedereen een plek heeft. Kleine 
daden van vriendelijkheid, solidariteit,  
en liefde kunnen anderen inspireren en 
ons geloof omzetten in concrete daden 
die de wereld helpen veranderen. 4

'Voor  
christenen  
is hoop  
meer dan  
optimisme'
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HOOP ONDERSCHEIDEN
Het is belangrijk dat onze hoop echt 
en diep is, en niet gebaseerd op valse 
beloften van succes of roem. Hoop 
die gericht is op materiële dingen, 
zoals rijkdom of populariteit, kan ons 
vaak teleurstellen omdat deze doelen 
oppervlakkig en tijdelijk zijn. Als we ons 
geluk zoeken in bezit, status, of andere 
oppervlakkige doelen, verliezen we het 
grotere doel uit het oog. Ware hoop 
helpt ons om op zoek te gaan naar wat 
ons werkelijk gelukkig maakt: liefde, 
vriendschap, en een leven met God.  
Het gaat niet om wat we hebben,  
maar om wie we zijn en hoe we in  
relatie staan tot anderen en tot God.

DE GEMEENSCHAP  
ALS BRON VAN HOOP
Hoop is niet iets dat we alleen hoeven 
te dragen. We vinden kracht in de 
gemeenschap, waar we elkaar kunnen 
steunen en aanmoedigen, vooral in 
moeilijke tijden. Samen staan we sterker, 
en in de Kerk en in onze vriendenkring 
vinden we mensen die ons begrijpen en 
bij wie we terecht kunnen. De Kerk is een 

plek waar hoop leeft, waar we elkaar tot 
steun zijn en elkaar inspireren. Samen 
kunnen we bouwen aan het Lichaam 
van Christus, waarin we met elkaar 
verbonden zijn. Zo groeit hoop uit tot 
iets dat we samen beleven en delen.

HOOP ALS EEN ACTIEVE DEUGD
Hoop is geen vanzelfsprekendheid - het 
is een deugd die we kunnen oefenen en 
die groeit door gebed, het Woord van 
God, en de sacramenten. Door ons open 

te stellen voor Gods Geest worden we 
gesterkt in onze hoop. Dit vraagt van ons 
dat we tijd nemen voor stilte en gebed, 
dat we ons hart openen voor God en onze 
hoop steeds opnieuw laten vullen door 
Hem. Hoop is dus niet alleen een gevoel, 
maar iets waar we ons voor inzetten, 
dat we leven en dat we doorgeven aan 
anderen. Het is een werkwoord: hoop 
wordt sterker wanneer we anderen 
bemoedigen en onszelf inzetten voor  
iets wat groter is dan wijzelf.

HOOP DIE ONS DRAAGT
In deze visie op hoop ontdekken we een 
volwaardig, rijk beeld. Hoop is geworteld 
in de belofte van Gods eeuwige liefde en 
geeft ons innerlijk kracht. Tegelijkertijd 
is hoop ook een actieve kracht, die ons 
motiveert om ons geloof te tonen in de 
manier waarop we leven en de keuzes die 
we maken. Zo wordt hoop iets dat ons 
door alles heen kan dragen. Het geeft  
ons een innerlijk fundament en zet  
ons in beweging voor de wereld.

Iedere gelovige staat voor de uitdaging 
om deze hoop in het eigen leven toe te 
passen, om zowel naar binnen als naar 
buiten te kijken. We mogen ons leven 
zien in het licht van Gods eeuwige liefde, 
en we mogen ons tegelijkertijd inzetten 
voor onze gemeenschap en voor iedereen 
die hoop nodig heeft. Op deze manier 
kunnen we groeien als gelovige mensen 
en een bron van hoop zijn voor een wereld 
die het soms zo hard nodig heeft.  

Vragen over hoop
• Wat betekent hoop voor jou persoonlijk, en hoe verschilt  

dat van optimisme of vertrouwen?
• Hoe kun jij persoonlijk bijdragen aan het geven van hoop aan anderen?
• Wat zijn volgens jou de grootste uitdagingen voor mensen  

om hoop te houden in deze tijd? Hoe ga jij hiermee om?
• Hoe kun je een onderscheid maken tussen echte hoop  

en valse beloften, zoals materieel succes of status?  
Hoe herken je het verschil?

Geloofsgesprek tijdens een Tour of Faith.
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